
 

  

Vysvetlenie a reakcia na zavádzajúce tvrdenia vedenia mesta Banská Bystrica 

750 000€ versus 1 300 000€ z verejných zdrojov na prevádzku zimného štadióna 

Mesto Banská Bystrica poskytlo mestskej obchodnej spoločnosti MBB a.s. dotáciu z rozpočtu mesta vo výške 750 000€ 
podpisom Zmluvy č. 2/2023/OPM-SP. To je síce pravda, avšak nie je to všetko. Ďalej vedenie mesta a štatutári MBB 
a.s. prijali rozhodnutie o predaji pozemkov v priemyselnom parku Šálková za cenu približne ďalších 500 000€, ktoré 
budú použité na financovanie zimného štadióna. Mesto často chybne a zavádzajúco komunikuje, že tieto peniaze boli 
vyčlené z "vlastných" zdrojov MBB a.s. Neexistuje nič také, ako vlastné zdroje 100% mestskej obchodnej spoločnosti. 
Všetky financie a majetok MBB a.s. sú verejnými zdrojmi, patria rovnako ako zdroje z rozpočtu mesta všetkým 
banskobystričanom. Poukazovať len na zdroje z dotácii mesta je účelovo zavádzajúce. Celková suma vyčlenená od 
daňových poplatníkov je pre rok 2023 momentálne na úrovni približne 1,3mil.€. 

Úverové zaťaženie a zlé manažérske rozhodnutia 

Štatutári MBB a.s. dodnes nedokázali uspokojivo odpovedať na otázky nášho klubu, ako aj členov dozornej rady MBB 
a.s., aké boli plánované zdroje krytia úverového zaťaženia zimného štadióna a ktorí nájomcovia sa podľa tohto plánu 
mali na jeho krytí podieľať.  

Výška dodatočného úveru čerpaného pri rekonštrukcii je takmer 4mil.€.  

Realita dnešného dňa je, že MBB a.s. nedokáže splácať svoje záväzky bez toho, aby musela splátky úveru sanovať 
predajom pozemkov mesta, ktoré nebudú k dispozícii ani o rok, ani po ďalších 12 rokov splácania úveru. Tento fakt je 
obrovským manažérskym zlyhaním.  

Finančné prostriedky čerpané z úveru boli použité najmä na dodatočné zvýšenie komerčných kapacít zimného 
štadióna. MBB a.s. však nezabezpečilo, aby boli tieto zdroje kryté príjmami zo zmlúv s komerčnými subjektami, ktoré 
môžu z komerčného využitia zimného štadióna priamo profitovať. Namiesto toho celú výšku splátok úveru uhrádza z 
verejných zdrojov a chýbajúce dodatočné peniaze na celkovú prevádzku štadióna žiada od verejnoprospešného 
subjektu a rodičov športujúcich detí. Tento postup je v priamom rozpore s verejným záujmom, ktorý má svojou 
činnosťou 100% mestská spoločnosť prioritne napĺňať.  

Zasahovanie Michala Handzuša do rekonštrukcia zimného štadióna 

Michal Handzuš nikdy nepopieral, že ako poradný konzultant participoval na projektovaní zázemia pre hokejistov. V 
minulosti poskytol vlastné finančné zdroje na úpravu šatní pre extraligový klub, kde v dôsledku zle navrhnutých typov 
podláh dochádzalo k erózii, plesneniu a nehygienickým podmienkam. 

Pri ďalších etapách rekonštrukcie štadióna, preto v dobrej viere s úmyslom zabrániť ďalším chybným riešeniam, 
poskytoval svoje skúsenosti a návrhy za účelom vytvorenia čo najlepšieho prostredia pre hokejistov. Dialo sa tak počas 
poslednej rekonštrukcie, ale aj dávno pred tým, ako vôbec prebral mládežnícky hokejový klub v roku 2020. 

Mesto zamietlo viacero návrhov, ktoré Michal Handzuš predložil. Bol to napríklad návrh zamerať rekonštrukciu 
prioritne na zníženie energetickej náročnosti zimného štadióna, vytvoriť priestory pre tréning hokejových zručností, 
vybudovať vedľa haly B zostavy na cvičenie dostupné širokej verejnosti, či zahrnúť do rekonštrukcie aj zázemie klubu, 
ktoré je doteraz v dezolátnom stave. 



 

  

Michal Handzuš však nikdy nezasahoval do rozhodovacích procesov, schvaľovania návrhov, a už vôbec nie do 
rozhodovania o alokovaní zdrojov na rekonštrukciu, ktoré malo v plnej kompetencii MBB a.s. Aj v zverejnených 
zápisniciach sa dočítate, že predstavenstvo MBB a.s. je jediné zodpovedné za realizáciu všetkých aktivít a činností počas 
rekonštrukcie zimného štadióna. 

Likvidačné podmienky, nátlak a ukončenie rokovaní zo strany mesta Banská Bystrica 

Faktúra na 31 100€ za energie a ostatné prevádzkové náklady, do ktorých spadalo podľa platnej zmluvy aj splácanie 
úverového zaťaženia štadióna, nám bola vystavená po tom, ako mesto neodpovedalo na žiadny nami predložený 
kompromisný návrh. Ukončenie rokovaní Michalovi Handzušovi telefonicky priamo potvrdil primátor mesta Ján Nosko. 
Okrem tejto faktúry a faktúry za užívanie nebytových priestorov na nás čakala ešte faktúra za využívanie ľadovej plochy 
a telocvične. Dokopy by sme tak museli zaplatiť niečo cez 45 000€ len za mesiac január (v súhrne cca. 421 000€ ročne), 
čo by znamenalo okamžitý zánik klubu. Vystavenie dobropisu a teda anulovanie faktúry bolo možné len podpisom 
cenového dodatku, ktorý nám MBB a.s. zaslala už 11. januára 2023 a ktorý pre nás znamená ročné platby výške 160 
000€ - t.j. prijatie podmienok, ktoré od začiatku rokovaní označujeme taktiež za likvidačné.  

Takéto nátlakové jednanie nie je hodné predstaviteľov mesta a jeho mestskej obchodnej spoločnosti a v žiadnom 
prípade sa nedá označiť za pokračovanie partnerských rokovaní, tak, ako to mesto tvrdilo vo svojom vyhlásení z 
2.februára 2023. Na rodičovskom združení dňa 5. februára 2023 primátor Ján Nosko, ani štatutári MBB a.s., 
nepredstavili rodičom žiadny iný návrh na vyriešenie situácie, alebo zmenu terajšieho, pre klub likvidačného, právneho 
stavu. V danej situácii sme sa teda, aj s nevyhnutnou prosbou o záujem verejnosti, obrátili o pomoc pri záchrane 
mládežníckeho hokeja v Banskej Bystrici na poslancov Mestského zastupiteľstva. 

V klubovom rozpočte nám chýba 150 000€ 

Od začiatku rokovaní komunikujeme mestu, a neskôr aj verejnosti, že stratou dotácie na činnosť klubu a objektívne 
zvýšenými nákladmi na organizovanie tréningov a zápasov nám oproti minulému roku chýba v klubovom rozpočte na 
rok 2023 SPOLU 150 000€. Zároveň sme viackrát deklarovali, že na dieru v rozpočte nežiadame mestské zdroje a že sa 
s ňou vysporiadame sami, tak ako všetky iné športové kluby. 

 
Vráťme sa k podstate problému 

Prečo sa to v Banskej Bystrici nedá, keď v iných mestách hokejové deti za ľad nedoplácajú? 

Znovu pripomíname, že v tomto spore sa jedná výhradne len o využívanie mestskej športovej infraštruktúry, ktorá je 
financovaná sumou 1,3mil.€ ročne z verejných zdrojov, najväčšou sumou spomedzi samospráv na Slovensku, pričom 
v iných mestách deti korčuľujú bezodplatne. Tento spor nemá nič spoločné s inými športami v rámci Banskej Bystrice 
a neustále podsúvanie tohto naratívu je obyčajným zakrývaním skutkového stavu, skrz vnášanie nenávisti medzi 
banskobystrickú športovú komunitu.  

Pýtajme sa naďalej, ako hospodári MBB a.s. a v prospech koho robí rozhodnutia, keď ani za najvyššiu sumu peňazí z 
verejných zdrojov nedokáže zabezpečiť bystrickým hokejovým deťom na zimnom štadióne to, čo je v iných mestách 
nevyhnutnou samozrejmosťou. Pretože tvrdenie mesta, že napr. plavci (tak ako všetci obyvatelia BB) doplácajú na 
zimný štadión, je síce fakt, ale treba zdôrazniť, že sa to bude diať bez ohľadu na to, či, a v akom rozsahu, na ňom bude 
pôsobiť hokejová mládež. Za tento fakt je manažérsky zodpovedné len vedenie mesta a štatutári jeho 100% obchodnej 
spoločnosti MBB a.s.  


